
MINISTERRAAD 
Nr.1077 

Ex.nr. /2. 

Notulen van de vergadering 
gehouden in de Treveszaal op Maandag 5 Mei 1952, aan
gevangen des morgens te half tien en de volgende 

morgen voortgezet. 

nwezig: De Minister-President Drees en de Ministers Albregts, Beel. Van den Brink, Joekes (alleen 
Maandagochtend), Lieftinck, Mansholt (alleen 
Maandagochtend), Mulderije, Hutten (alleen 
Maandagochtend), Peters, Staf (alleen Dinsdag
ochtend), Stikker, Teulings, In 't Veld en 
Wemmers, 

levens zijn aanwezig de Staatssecretarissen 
Blom, G-ötzen (hij de punten 1 t/m 3 en de ver
gadering van Dinsdagmorgen), Kranenburg (hij 
punt 10) en Moorman (hij punt 8), 

Secretariss J. Middelburg. 

1. Notulen van de vergadering van 28 April 1952. 

a. Redactiewijzigingen, 

Op hlz 3,punt 2 h, alinea 1, regel 6, wordt 
het woord "ongeveer" vervangen door "over een aantal 
artikelen". "De achteruitgang in de verkoop" wordt ver
anderd in "Ten aanzien", terwijl op regel 8 de woorden 
"blijkt zeer ernstig te zijn" worden vervangen door 
"is dit niet het geval". 

ÖP hlz 4, punt 2 i, regel 5, worden de woorden 
"gemeenschappelijke bespreking gehouden" vervangen door 
"bespreking gehouden in de Centrale Commissie, die als 
"Steering Committee" fungeert", 

°P hlz 10, (punt 15), laatste volledige alinea, 
laatste drie regels,wordt het zinsdeel "naar Venezuela... 
t/m ... aldaar na te gaan" veranderd in "van de Hoge 
Commissaris ontvangen, waarin op voorstel van de Emigra
tiecommissaris verzocht werd bij de BPM te informeren 
naar de mogelijkheid van emigratie naar Venezuela voor 
tuinderijen aldaar", 

ÖP blz 11, (punt 15), een na laatste regel wordt 
tussen "nota" en ''accoord" ingevoegd: "en de uitzending 
van twee vertegenwoordigers der Kerken". 

1 b. 

fr-

Opmerking 
Bi sênhowerT 

naar aanleiding van punt 2 bT 3 (Generaal 

Minister Stikker deelt mede, dat Generaal_ 
Eisenhower reeds de hoogste Nederlandse onderscheiding 
heeft. 

De Mini ster-Pre s i dent heeft van Minister Staf 
vernomen, dat GeneraaT'Eisenhower op Dinsdag 20 Mei een 
afscheidsbezoek aan ons land zal brengen. Het plan be
staat, dat de Generaal met Minister Staf een kort bezoek 
bij spreker zal brengen en dat hij daarna van kwart voor 
tien tot half elf in een speciale bijeenkomst van de 
Ministerraad in de Treveszaal zal worden ontvangen. 
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4 f. Instelling Commissie inzake Europese Samenwerking 
Minister Stikker merkt op, dat <Ie tot standkoming 

van het EDC-verdrag zal betekenen, dat verder gewerkt zal 
worden in de richting van een federatie of confederatie 
van Europa, hetgeen verstrekkende gevolgen zal kunnen heb
ben. In verband hiermede is in België een commissie inge
steld, waarin o.a. parlementsleden zitting hebben. Spreker 
meent, dat hier te lande te zijner tijd een soortgelijke 
commissie als de Commissie-Van Eysinga zal moeten worden 
ingesteld.De Minister-President is het er mede eens, dat 
deze zaken door een commissie moeten worden voorbereid. 
Spreker zou echter willen beginnen met een commissie van 
ambtenaren en staatsrechtgeleerden, welke rapport uit
brengt aan de Regering, Een commissie met Parlementsleden 
maakt het voor de Regering moeilijk tot andere voorstellen 
te kopen, terwijl aan de andere kant de Parlementsleden 
zich geheel vrij blijven voelen. Eerst moet de Regering zich 
zelf beraden. Daarna kan overleg met Kamerleden wenselijk 
zijn. Minister Van den Brink is van oordeel, dat dit Kabinet 
niet meer een commissie voor dit onderwerp m et instellen. 
Spreker heeft een andere opvatting over de samenstelling 
dan de Minister-President. Men zal nl-..ook meer de bevolking 
bij dit vraagstuk moeten betrekken.Spreker had het beter 
gevonden als dit indertijd ook bij Benelux was gedaan. 
Minister Stikker zegt dit punt te hebben aangeroerd om het 
voorlopige gevoelen van de Raad te polsen.De Minister-Pre
sident verwacht, dat het EDG—verdrag nog niet zo spoedig 
zal zijn geratificeerd. 

4_g. De Kanalenkwestie (Zie notulen MR dd.21 Januari "1951, .punt 
4 '6, 17 mart 19V, punt 2 j en 15 April 1952, punt 4 b) 

Minister Stikker deelt mede, dat de onderhandelin
gen inzake de Kanalenkwestie zijn vastgelopen, aangezien 
blijkens mededelingen van Van Cauwelaert aan Steenberghe 
België niet bereid is op twee principiële punten aan de 
verlangens van Nederland tegemoet te komen. Bij de tot 
standkoming van een kanaal wenst België in de eerste plaats 
vrij te blijven om toch Rijnvaartpremies te verstrekken 
en zal in de tweede plaats niet bereid zijn accoord te gaan 
met afdamming van het Hollands Diep. Aan Steenberghe heeft 
spreker gezegd, dat dit principiële punten voor de Regering 
zijn, zodat als België dienaangaande vasthoudtniets van 
een Moerdijkkanaal zal kunnen komen. Intussen wordt op 
Buitenlandse Zaken nagegaan of de overeenkomst van 1839 toe
laat , dat een dam wordt gelegd. Minister Wemmers merkt op, 
dat het hierbij gaat om de vraag of België bereid is de 
volledige vrijheid in de tussenwateren aan Nederland terug 
te geven. Minister Van den Brink merkt op, dat in de over
eenkomst van 1839 alleen gesproken wordt over een veilige 
verbindingsweg van Antwerpen naar de Rijn. Dit verhindert 
niet, dat Nederland werken in de tussenwateren uitvoert, 
In het verleden is ook reeds het kanaal door Zuid-Beveland 
gegraven. 

Minister Mansholt acht de mededeling van Minister 
Stikker zeer belangrijk; ïïïans zal moeten worden nagegaan 
wat gedaan zal kunnen worden in de tussenwateren. 

Minister Wemmers deelt mede, dat de technische des
kundigen van beide landen de verschillende plannen hebben 
nagegaan, waarbij men tot de conclusie is gekomen, dat het 
plan-Harmsen het beste is. 

De Raad besluit vervolgens, dat niet met de aan
leg van een kanaal als verbinding van Antwerpen met de Rijn 
kan worden ingestemd, als ten aanzien van de beide prinoi-
piële punten België aan zijn standpunt vasthoudt. 


